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Politiek scoren:  
simplificatie van problemen 

O
m de kiezer  
te paaien zijn 
buzzwords,  
zoals suikertaks, 
geschikte  
instrumenten. 

Maar problemen als overgewicht  
versimpelen maakt de oplossing 
niet simpeler. Droog feit is dat 
suikerinname uit zoete versna
peringen is afgenomen. Tegelij
kertijd promoot de zoetwarenin
dustrie het begrip portiegrootte, 
waarmee je zelf kunt bepalen of 
een tussendoortje past binnen 
je dagelijkse behoefte. Ook heb
ben we een bewustmakingscam
pagne gelanceerd over gebalan
ceerd leven. Dat laatste kan een 
belangrijke verklaring zijn voor 
stijgend overgewicht ondanks 
dalende consumptie van snoep 
en koek. Want bewegen, daar 
ontbreekt het vaak aan. Wie kon 
bedenken dat je een enkele prei 
laat bezorgen omdat je geen zin hebt naar de super
markt te lopen? En wat moeten veertienjarigen op  
een fatbike? Tegelijkertijd worstelen sportclubs sinds 
Corona met hun populariteit. Onze vrijwel grenzeloze 
gemakzucht helpt niet bij overgewichtbestrijding. 

Wat mij als branchedirecteur stoort, is de simplificatie 
van problemen. Generieke oplossingen voor de bühne 
die de politiek kiest, zorgen niet voor ommekeer. 
Hooguit jagen ze burgers op kosten met extra product
belasting, zonder dat dit aangetoond bijdraagt aan 
het terugdringen van overgewicht. Sterker nog, je 
krijgt substitutie: men ruilt de duurdere zak snoep  
in voor een pizza.De industrie werkt onverminderd 
hard aan gezondere producten, maar af en toe genieten 
moet kunnen. Daarom heet onze bewustmakings
campagne: Geniet gerust, maar wel bewust. Afgelopen 
jaren heeft onze industrie op eigen initiatief haar  

producten reeds stevig geherfor
muleerd. Dat resulteerde voor 
zoete versnaperingen in een 
daling van de dagelijkse con
sumptie van suiker met 16%, 
zout met 30% en verzadigd vet 
met bijna 9% sinds 2016. Cijfers 
waarmee je thuis kunt komen. 
Toch werkt de overheid plannen 
uit om zoete producten rigoureus 
verder te herformuleren, met als 
peiljaar 2020. Door de huidige 
categorieindeling zou je bij wijze 
van spreken een bokkenpootje op 
één lijn moeten brengen met een 
mariakaakje als het gaat om de 
hoeveelheid suiker, zout en  
verzadigd vet. Maar herformuleren 
kan niet onbeperkt. Het beïnvloedt 
onder meer (herkenbare) smaak, 
kleur, mondgevoel, stabiliteit en 
noem maar op. Daarom pleiten 
wij voor het reduceren van portie
groottes als integraal onderdeel 
van het Nationaal Akkoord  

Productverbetering. Daarmee kun je echt de calorie 
inname beïnvloeden. 

Het zou mooi zijn als het nieuwe kabinet Schoof voor 
deze kabinetsperiode extra geld uittrekt voor een gezond 
ontbijt op school voor kwetsbare leerlingen en extra 
geld voor JOGG. Dat is een stap in de goede richting en 
iets wat we als branche al jaren bepleiten. Samen kunnen 
we resultaten bereiken. Een holistische aanpak met 
maatwerk. En tweevliegenineenklap. Kinderen gaan 
zo al jong gezond(er) en bewuster eten. Nu nog school
moestuintjes, kookles en voedingsonderwijs. De jeugd 
heeft tenslotte de toekomst! 

Theo Heere begon zijn carrière als arts maar maakte de 
overstap naar het bedrijfsleven. Sinds 2018 is hij directeur 
van VBZ, de branchevereniging voor koek, snoep,  
chocolade, zoutjes en noten.
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